
 

 

 

Ågerup og Omegns Landsbyråd 

AS 1. november 2023 

 

Bestyrelsesmøde tirsdag den 31. oktober kl. 19.00-21.00 hos Anita 
Til stede: Irene, Klaus, Jens, Anita, Esben, gæst Palle (punkt 1-6) 
Afbud: Sarder, Carsten 
 
På mødet fejrede vi, at vi har fået Landsbyprisen, at Irene har fået integrationsprisen, og at vi har fået to 

bevillinger til arrangementer fra Gundsølille Brugsforening.  

 
Referat 
 

1. Velkommen til Esben som nyt bestyrelsesmedlem og Palle som gæst 

2. Valg af ordstyrer. Klaus 

3. Valg af referent. Anita 

4. Godkendelse af dagsorden- godkendt 

5. Opfølgning på seneste møde, jf. https://www.aaol.dk/bestyrelse. Bilag gennemgang af små 

hængepartier. Behov for kontakter til fx E-sport, præstegårdshaverne - Jens skriver om dem på 

hjemmesiden, så de kan findes ved at google.  

6. Skal vi arbejde for at få en helhedsplan? Gæst: Palle Gram Jørgensen, Gundsømagle  

Landsbyråd, som vil fortælle om deres erfaringer med at udvikle en Helhedsplan, der netop var 

endelig godkendt af Byrådet og rundsendt af Palle. 

Palle havde udarbejdet et to-siders notat og fortalte: 

Dagbladet Lars Kimer bruges ved ønsker og det er rigtig godt at huske at få brugt pressen.  

I processen havde det været vigtigt at få alle inddraget, så det ikke kun blev landsbyrådets plan. 

Alle borgere kunne komme med ønsker, de skulle igennem kommunens ”facebooklignende” 

platform. Ældrerådet er f.eks. vigtigt. Alle ønskerne er blevet kigget på og taget til efterretning. 

Landsbyrådet havde også ønsker og de ønsker er kommet godt med. Det endelige resultat er 

nok mere hensigtserklæringer end en egentlig plan. Det er fortsat en vigtig opgave for 

landsbyrådet at få ønskerne ind i kommunens prioriteringsliste.  

Det er godt med et bindeled mellem byrådet og landsbyrådet. Politikerne vil gerne bruges, så 

husk at gøre opmærksom på ønsker. Politikerne kan ringes op og inviteres ud.   

Pas på at holde en god tone i forhold til forvaltningen og sørg for at holde forbindelsen. Den 

sidste samarbejdspartner fra forvaltningen var Anna Brandt, som ikke kendte området. Derfor 

blev hun inviteret ud og se området. 

Der er cirka 3.000 borgere i Gundsømagle og der er godt 30 foreninger. Det er vigtigt at være 

nogenlunde enige, ellers går kommunen ikke ind i planerne.  

Den gamle skole er stillet til rådighed for byens borgere og foreninger, de fleste lokaler kan 

bookes gennem kommunen.  

Der spørges til fortætning af byen. Hvad menes der med det? Borgerne ønsker at de grønne 

områder bliver ved at være der og har fået det ind i Helhedsplanen, så det er snarere noget 

med flere huse eller etager på grundene.   

Energiforsyning - der er ikke et kæmpeønske om fjernvarme. 

https://www.aaol.dk/bestyrelse


Bliver der cykelsti langs Hegnstrupvej, til s-toget og til lilleskolen? Holmevej kan evt. omdannes 

til cykelsti, når motorvejen kommer.  

Der er velvillighed i forhold til skov i området.  

Helhedsplanen krævede 4-5 møder og borgermøde, som landsbyrådet var med til, så det burde 

være overskueligt. Til sammenligning mente Palle det havde været et meget større arbejde at 

være Zebraby. 

Diskussion om hvad vi skal i Ågerup og omegn: 

Vi vil gerne have beskrivelsen af, hvilken type borgere, der bor hvor i området. 

Forudsætninger for at ønskerne kan blive til noget, er beskrevet relativt godt. 

Det har en værdi at få ønskerne skrevet ned. Måske skal der lægges vægt på ønsker, der er 

gratis. 

Konklusion: Lad os tage det op på generalforsamlingen, hvor der vil være et bredere forum.   

  

7. Hvem afløser Rikke i trafikgruppen? jf. https://www.aaol.dk/trafikgruppe (NB, meget gammel 

liste over deltagere) 

Hvis vi kan få en fra den gamle cykelstigruppe, der kunne være interesseret. Er der nogen i 

bestyrelsen, der har lyst? De fleste har rigeligt at se til, men Esben overvejer. 

Jens prøver at få fat i Rikke for at tale overdragelse. 

 

8. Orientering fra formanden og nedsatte arbejdsgrupper 

a. Formand og næstformand 

i. Irene fik kommunens integrationspris ved stort frivilligarrangement i Roskilde-

hallerne 30.9. Landsbyrådet og biblioteket holdt velbesøgt reception mandag 

2.10. I den anledning er Irene blevet interviewet af Dagbladet, jf. mail 

ii. Fjernvarme 

- Vi har deltaget i henvendelse til Christiansborg om fjernvarme og fået svar, jf. 

mail. Der er måske lidt gode ændringer på vej, så det kan være en fordel at det 

ikke er går så stærkt med svar. 

- Arbejdet med at samle underskrifter i Gundsølille har ligget stille pga. sygdom 

- Kommunen havde forventet at FORS ville holde orienteringsmøde om 

fjernvarme ”i oktober eller begyndelsen af november”, men det er nu udskudt 

til begyndelsen af det nye år 

iii. Høring om placering af solceller og vindmøller i landskabet, jf. mail 

iv. Oprensning af Kildemosesøen. Jens har fået et overslag fra HedeDanmark: 

Oprensning af 1200 kubikmeter forurenet slam vil koste 840.000 incl. moms 

Irene og Jens går nu videre med Boligselskabet Sjælland som ejer søen mhp. at 

kunne rejse midler i fællesskab. Første trin er at tale med den lokale 

afdelingsbestyrelse inden vi formentlig går til BOSJ’s sekretariat. 

v. BusinessNord. Jens har holdt møde med Poul Erik Bermann, som er ret 

pessimistisk mht. netværkets bæredygtighed. Han vil dog afvente det 

annoncerede møde 27.11 med at træffe beslutning om fortsættelse eller ej.  

vi. Jens har indkøbt krydsfinerplader til brug for annoncering af arrangementer i 

lygtepæle. Kan fx bruges fast til tænding af juletræ og Sankt Hans samt ad hoc til 

andre begivenheder som ønsker at promovere lidt ekstra 

vii. Carsten og Klaus har mødtes og talt om regnskab. Carsten er heldigvis stadig frisk 

på at overtage kassererjobbet, når Klaus en gang må give op. 

b. Trafikudvalg 

- Kommunen har holdt videomøde med repræsentant for beboerne langs den 

https://www.aaol.dk/trafikgruppe


kommende cykelsti Gundsølille-Kirkerupvej. Man kommer tidligst i gang med 

anlægsarbejdet til foråret 

c. Aktivitetsudvalg. Irene 

- Fest i Kildemoseparken 9.9 blev vellykket med godt vejr og ca. 125 deltagere, jf. mail. 

- Hygge i Salvadparken 7.10 gik godt. Der var 29 deltagere i alle aldre. En god blanding 

af danskere og nydanskere som fik nogle gode timer sammen 

- Foredrag om Glade Børn 26.10 på Café Wibholm 

- Juletræstænding 25.11. Irene har entreret med julemand og musiker. Brugsen er søgt 

om støtte 

- Anderledes jul 23.12. Vil gerne have nogle flere danskere med. Irene bruger noget af 

sin pris på gaver til børnene.  Der er kommet en anonym gave på 1500 kr. til gaver, så 

Irene ikke skal bruge sin pris på det.  

- Stjernekiggertur 8. februar med amatør-astronom 

- Planlægger et Café-arrangement om ”Spionen fra Østrup”. Vil søge 5.000 i støtte 

d. Etnisk Forum. Irene 

- Søgt om 11.100 kr til Ukraine-arrangement, jf. mail 

- Søger kommunens integrationspulje om ca. 10.000 til aktiviteter i 2024 

e. Kildemoseparkudvalget. Jens 

Kulfiltre er udskiftet. Holdt fest 9.9 

f. Mundtlige meddelelser: Problem med den nyindkøbte kædesavs, vi ønsker den 

alligevel ikke, da det kræver en del sikkerhedsudstyr at bruge den. Den er nu sendt 

retur, men vi får ikke alle pengene tilbage og det er ret besværligt og dyrt at sende. 

Der er bevilliget penge til græskar til vores til Salvadparksarrangementet 2 gange. Irene 

undersøger om kommunen ønsker dem retur 

 

9. Orientering fra kassereren om Landsbyrådets økonomiske status, jf. mail fra Klaus  

a. Skilte for gang og cykelruter. Bevilget 125.000, 89.322 (Friluftsrådet). Frist 1.12, SM 

afklarer om det også gælder afrapportering og regnskab eller kun forbrug af midler 

(som hun nu sætter skub i) Susanne undersøger hvor hurtigt det skal gå med 

afrapportering. 

b. Computere til eSport. Bevilget 35.800 (Brugsen) + 35.000 (Nordea). Beløbene er 

modtaget og brugt til at købe nyt udstyr. Dokumentation er fremsendt til Brugsen, det 

behøves ikke med Nordea, men vi skal opbevare regnskab og kvitteringer 

c. Integration via leg og mad. Bevilget og udbetalt 3.700 (Kommunens Kultur- og 

Integrationspulje). Evaluering inden udgangen af december (Irene) 

Græskarlygter. Bevilget 1.600 (Sundheds- og Omsorgsudvalget). Regnskab inden 

udgangen af februar. Irene afklarer overlap med ovenstående 

d. Egne midler 

e. Medlemstal (fornyelse af kontingent). Der er kommet et nyt medlem, en anden har 

meldt sig ud. Irene og Jens rykker de sidste restancer, herefter slettes ikke-betalere 

f. Hvordan er regnskabet angående indvielsen af Kildemoseparken? Der var flere udgifter 

(1914,20) end indtægter (382,00), men der var enighed om at de penge var godt givet 

ud. Flertallet af deltagere havde angivet at de var medlemmer 

g. Jens tjekker, når der er nye meddelelser i e-boks til foreningen. 

10. Evt., herunder næste møde  

 

Næste møde: Aftalt til 1.12, men Jens har forfald. Kan vi finde en anden dato? Klaus vil gerne være 



vært. Vi flytter det til fredag d. 12.1.2024 kl. 17. 

Dagsordenpunkter? Evaluering af Kildemoseparken.  

Hvor skal vi lægge vores kræfter? Hvad med sportsfesten 

 

 

Klaus har skrevet en inventarliste over vores materialer og hvor de forefindes. Vi har forholdsvis 

meget, men vi skal finde en metode til afskrivning.  


